
Vážení delegáti konference KCHK, vážené předsednictvo, 

a nyní přichází na řadu ta nejméně zábavná zpráva, a tou je informace o hospodaření klubu za uplynulé 4-leté 

období.  

Mohla bych vás zde unavovat jednotlivými položkami příjmů a výdajů, soustředím se však jen na ty nejvýznamnější. 

Podrobnou Zprávu o hospodaření fin.prostředků P KCHK za roky 2019 - 2022 mám samozřejmě zpracovanou a 

kdo z delegátů bude mít zájem, může si ji i s Trendem hospodaření u mě vyžádat k nahlédnutí, po konferenci budou 

obě zprávy zveřejněny na webových stránkách klubu.   

PŘÍJMY 2019-2022 

Nejvýznamnějším zdrojem příjmů jsou stále členské příspěvky od pobočných spolků, kde bylo poukázáno 

pobočnými spolky v letech 2019-2022 celkem Kč 501.600,-. Počet členů KCHK je vcelku ustálený a drží se na 

průměru 630 členů. Přesný počet  členů za jednotlivé roky je uveden v Trendu hospodaření. 

Druhým nejvyšším příjmem byly dotace od ČKS za vystavené PP v letech 2019-2022, a to ve výši Kč 214.200,-a 

na činnost Kč 107.686,-. Nejvíce bylo vystaveno PP pro MK, následují SK a nejméně za VK. Je to logické, odvíjí se 

to od zájmu o konkrétní velikost. O menšího psa je pochopitelně zájem vyšší. Jistě jste však letos také zaznamenali 

mnohem nižší zájem o štěňata, který zdaleka nedosahuje úrovně roku 2020, takže i chovatelé budou muset na tuto 

situaci zareagovat a tak příspěvky za vystavené PP od Plemenné knihy jistě nebudou dosahovat úrovně 

předchozích let. 

Třetím nejvyšším příjmem byla mimořádná dotace od ČMKU, kdy bylo poukázáno na účet KCHK v r. 2020 Kč 

10.640,- za účast na MVP a v r.2021 Kč 68.000,- za účast na WDS v Brně. 

VÝDAJE 2019-2022 

Nejvyšší položkou výdajů z účtu KCHK jsou výdaje na výcvikovou činnost a reprezentaci na MS ISPU. V letech 

2019 až 2022 byly výdaje na výcvik ve výši Kč 488.704,24. Jedná se o náklady na startovné hrazené klubem na 

účet ISPU, pořádání MS ISPU v roce 2022 (Kč 150.000,-), MR ve výkonu kníračů, soustředění kníračů, stopaři, 

agility a dále odměny úspěšným reprezentantům a vedoucím družstev. V částce Kč 488.704,24 však není zahrnuta 

částka  cestovného na bonitace VK - výcvikářce Kč 58.176,- a ÚPCH 11.294,-, která není evidována v účetnictví 

v položce Výcviku, ale je zahrnuta v položce cestovného, čímž se náklady na výcvik navýší až na Kč 558.174,24. 

V minulých letech jsme ze strany ČKS dostávali dotace na výcvik v řádech desítkách tisíc korun na základě 

předložených dokladů o vynaložených výdajích. Tím se nám částečně pokrývaly výdaje na podporu výcvikové 

činnosti.  Od roku 2019 na podporu sportu od ČKS na základě jím vydaných Směrnic můžeme nárokovat příspěvek 

pouze pro 5 reprezentantů z námi předem uhrazených a dokladovaných výdajů na startovné MS a to pouze těm, 

kteří splnili limit zkoušky IGP3, a jen do výše max.2000,- na osobu. Klub však proplácel startovné na MS ISPU 

všem závodníkům, a to i těm, kteří nakonec  předepsaný limit nesplnili.  V letech 2019-2022  částka podpory od 

ČKS na startovné činila pouze Kč 12.528,-, přitom klub uhradil Kč 37.526,24, takže jsme dostali od ČKS pouze cca 

1/3 našich výdajů. Co se týká vyúčtovávání těchto akcí, to je mnohaletý problém. Trvalo víc než 3 měsíce, než se 

mi podařilo po několika urgencích obdržet doklady a vyúčtování z MS ISPU 2022 na Kč 150.000,- a příklad 

z poslední doby:  dne 5.4.2023 jsem zaslala na zajištění akce Stopařům Kč 7.000,-( akce byla v dubnu) a MR ve 

výkonu kníračů Kč 40.000,-(akce byla v červnu) a vyúčtování jsem dostala po několika urgencích 8. a 9.11.2023. 

Na P KCHK  byla schválena povinnost dodat vyúčtování 30 dnů po konání akce a na základě tohoto rozhodnutí 

jsem vypracovala v roce 2019 Informace pro pořadatele chov.akcí a žádostí o dotace. Chápu pořadatele, že k 

zajištění akcí potřebují finanční prostředky dopředu. Zasílala jsem je v plné výši dle předem uzavřených smluv. To 

se ovšem neosvědčilo. V této souvislosti podám návrh, aby v příštích letech došlo k úpravě Smluv na výcvikovou 

činnost a to tak, že budou dotace  hrazeny zálohově v 50% výši. Doplatek bude zaslán pořadateli až po zaslání 

konečného vyúčtování. Pokud se tak nestane, pořadatel ztratí nárok na doplatek dotace. 

Plemeno a klub nereprezentují jenom lidé, kteří se zúčastňují závodů, ale i ti, kteří se zúčastňují výstav a především 

chovatelé. Vcelku oprávněně se cítili znevýhodňováni oproti těm, kteří s knírači cvičí a získávají od klubu finanční 

podporu. Navrhla jsem proto dne 12.3.2022 na zasedání rozšířeného P KCHK, aby byli odměněni i oni. Můj návrh 

se opíral o fakt, že jsme v roce 2020 a 2021 obdrželi dotaci od ČMKU za účast kníračů na mezinárodních výstavách 

a především na WDS v Brně, jak jsem zmiňovala na začátku zprávy. Tento můj návrh byl většinou přítomných na 

rozšířeném P KCHK schválen. Jednalo se konkrétně o odměny úspěšným vystavovatelům na Světové výstavě 

v Brně, a to dle předem stanovených podmínek. Úspěšným vystavovatelům a chovatelům bylo vyplaceno celkem 

Kč 47.000,-. 

V roce 2019 jsme začínali s počátečním zůstatkem Kč 589.609,69 a v roce 2022 skončili se zůstatkem Kč 

505.558,53.  Bohužel v roce 2020, tedy tzv. covidovém, z důvodu omezení pořádání chov. akcí nastal propad příjmů 

z odvodů z výstav pořádaných pobočnými spolky KCHK a s tím spojených dalších příjmů.  



Díky tomu, že jsme se nemohli scházet za doby covidu  na jednáních Předsednictva osobně, zrodilo se on-line 

jednání, které využíváme i dnes, čímž se ušetří nejen mnoho času cestováním, ale hlavně finance na cestovní 

náhrady. I přesto se však dívám jako ekonom P KCHK do budoucnosti s nemalými obavami. Trendem posledních 

roků je jakási záliba některých členů klubu podávat trestní oznámení na kde co a kde koho a máme indicie, že jejich 

prioritou je klub rozvrátit. I s těmito výdaji na soudní řízení musíme bohužel počítat. V roce 2019 jsme za právní 

služby Mgr. Krouman a Dr.Benešové uhradili celkem Kč 56.950,-. Jednalo se o náklady za právní služby spojené 

se zápisem spolku a uvedení do souladu se zákonem podle občanského zákoníku, vypracování stanov spolku 

včetně zapracování připomínek, vypracování dokumentů k zápisu do veřejného rejstříku, účast na jednáních spolku 

a ostatní nutné konzultace. Zatím se nám dařilo držet rozpočet v únosných mezích, ale pár soudních sporů a vše 

může být jinak. 

A nyní se dostávám k tomu nejméně populárnímu návrhu, a tím je navýšení odvodů z členských příspěvků od 

pobočných spolků. K navýšení došlo naposledy v roce 2019, a to pouze o 10,-Kč. Náklady se zvyšují na všech 

úrovních, k tomu nad námi visí neustále hrozba soudních řízení, jak jsem zmiňovala před chvílí. Proto navrhuji této 

konferenci navýšit odvody z členských příspěvků od pobočných spolků od r. 2024 z nynějších Kč 200,- na Kč 300,-

.  

Na rozšířeném předsednictvu 11.3.2023 jsem informovala přítomné, že je možné využívat pro přípravy výstav 

službu Dogoffice, kterou nabízí ČMKU. Program velmi  usnadňuje administrativní stránku přípravy, pouze pro 

spárování plateb je nutné mít založený  účet u Fio banky.  Služba Dogoffice je zpoplatněna částkou Kč 100,-. 

Několik pobočných spolků tuto službu již využívá. 

Vypracovala jsem Sazebník s druhy úhrad poukazovaných ekonomy pobočných spolků  na účet P KCHK, kde jsou 

přehledně zpracovány sazby s variabilními symboly, termíny a odkazy. Ekonomové pobočných spolků zde najdou 

všechny potřebné informace o poplatcích z výstav a také sazby úhrad pro rozhodčí, výše cestovních náhrad dle 

Směrnice ČMKU atd. Bude také zveřejněn na webu kchk. 

KCHK má od svého založení zřízen účet u České spořitelny. Ta neustále navyšuje poplatky, v letech 2019-2022 

bylo uhrazeno za vedení účtu Kč 12.986,61. Navrhuji novému předsednictvu tento účet zrušit a založit nový u Fio 

banky, která jako jediná má sídlo v ČR a její služby nejsou zpoplatněné.  

Závěrem chci říct, že za těch téměř 30 roků ve funkci ekonoma P KCHK mám již možnost srovnávání a bohužel 

musím konstatovat, že vztahy mezi lidmi jsou rok od roku horší a horší. Říkají o mně, že jsem  „žába na prameni“, 

když požaduji doklady a vyúčtování, tak jsem „madam“ nebo „olomoucký boomerang“, většinou si ovšem připadám 

jako otravný hmyz. Prosím vás, abyste si uvědomili, že nesu nemalou zodpovědnost za svěřené prostředky, viz. již 

zmiňovaný zůstatek účtu, který je cca půl milionu. O to víc mě zaráží, jak si práci mojí a ekonomů v ostatních 

pobočných spolcích někteří cení a považují – viz. nový návrh středočeského pobočného spolku na změnu Stanov, 

že funkce na všech organizačních úrovních spolku jsou čestné, tj. nehonorované. Ráda bych připomněla, že tuto 

funkci může vykonávat pouze osoba s potřebnou kvalifikací a vzděláním. Honorovaná funkce ekonoma P KCHK 

byla před 4 lety na návrh pobočných spolků konferencí zrušena, takže nyní, pokud bude návrh schválen, ani 

v pobočných spolcích nebudou jejich ekonomové honorováni. Pokud se v pobočném spolku nebo v budoucnosti 

v Předsednictvu nenajde kandidát na tuto funkci, bude si muset spolek nebo členové Předsednictva najmout 

externího účetního. A ten to rozhodně zdarma dělat nebude. Bez ekonoma KCHK ani jeho pobočné spolky fungovat 

nemohou, ovšem to již před cca 30 lety zmínil dnes již bohužel zesnulý bývalý předseda KCHK Dr. Pavelek, když 

jsem byla do této funkce kooptována. Na jednání rozšířeného předsednictva KCHK dne 11.3.2023 jsem dala 

k úvaze, aby do změn projednávaných na konferenci byla funkce tajemníka/ekonoma znovu honorovaná. Žádný z 

pobočných spolků tuto změnu nenavrhl. 

 

Děkuji za pozornost a spolupráci a přeji všem hodně úspěchů a radosti s našimi kníračími přáteli. 

Ekonomka P KCHK Jana Dostálová. 

 

 

 


